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Статья посвящена изучению истории вопроса юридической ответственности врачей. Отмечено, 
что в России за последние 300 лет правовое регулирование ответственности врачей за неосторожное 
причинение вреда претерпело ряд разнонаправленных изменений: сначала узаконение санкций по 
принципу талиона (XVII–XVIII вв.), затем фактическая декриминализация (середина XIX в.), а по-
том переход к практике уголовного преследования на общих основаниях (начало XX в.).

Ключевые слова: врачебная ошибка, неосторожное причинение вреда, юридическая ответ-
ственность врачей, уголовная ответственность.

Historical Zigzags of the Physician’s Legal Liability

Danilov Egor O.
Professor of the Department of Healthcare Management of the St. Petersburg Dental Institute
PhD in Medicine, Associate Professor, LL.M.

The article is devoted to studying the history of the issue of legal liability of doctors. It is noted that in 
Russia over the past 300 years, the legal regulation of doctors’ liability for negligent harm has undergone 
a number of multidirectional changes: first, the legalization of sanctions on the talion principle (XVII–
XVIII centuries), then actual decriminalization (mid-XIX century), and then the transition to the practice 
of criminal prosecution on a general grounds (beginning of XX century).
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